
Protokół Nr XII/07 
z XII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 19 grudnia 2007 roku 
 
 
 

Dnia 19 grudnia 2007 roku o godz. 10-tej w Zespole Szkół w Radomicach 
odbyła się XII sesja Rady Gminy Lipno. 
 
Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy Lipno – Pan Wiesław Ośmiałowski, Zastępca Wójta Gminy Lipno 
– Pan Andrzej Szychulski, Skarbnik Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca 
Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz Gminy – Pan Andrzej Rozen, 
Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka, Kierownik GOPS – Pani Hanna 
Szlągiewicz. 
 
 

Ad. pkt 1 a 
 

Otwarcia obrad XII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich 
obecnych, jednocześnie stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział 
bierze 15 Radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć. 
 

Ad. pkt 1 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są j jakieś uwagi, bądź 
propozycje zmian do przedstawionego  porządku obrad. 
 
Wójt Gminy  wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad o dwa 
projekty uchwał, tj.: 
- w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy Lipno 
- w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Gminy Lipno oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych. 
 
Radna Grażyna Charyton wnosi o poszerzenie porządku obrad o projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Lipno. 
 
Radca Prawny zasygnalizował, że najpierw należy przegłosować zgłoszone 
poprawki do porządku, a następnie cały porządek obrad 

 



Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone 
przez Pana Wójta i Radną Grażynę Charyton w sprawie poszerzenia porządku 
obrad porządku obrad. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli w/w wnioski,  poszerzając proponowany porządek obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie proponowany porządek 
obrad. 
 Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 
 
 
 

Ad. pkt 1 c 
 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- 
zapoznanie się z jego treścią było udostępnione, wobec czego został 
jednogłośnie przyjęty bez czytania. 
 
 

Ad. pkt 1 d 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Ośmiałowski – przedstawił sprawozdanie z 
działalności od czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania 
do Pana Wójta. 
Pytań nie było. 
 
 

Ad. pkt 2 a 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie 
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na rok 2007. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w ostatnim miesiącu otrzymaliśmy jeszcze 
subwencję oświatową z przeznaczeniem dla szkół oraz na odprawy emerytalne 
dla nauczycieli w kwocie 202.193 zł. 
Ponadto zwiększamy dochody własne z tytułu podatku od czynności cywilno-
prawnych o kwotę 100.613 zł, bo wpłynęło nam trochę środków z różnych 
Urzędów Skarbowych. 

 



Zmieniony został załącznik dotyczący wydatków, w związku z brakami, które 
wynikają na bieżąco. 
Są również przeniesienia na zakup komputera. 
Zwiększone są wydatki na pochodne dla Kultury ponieważ do końca roku trzeba 
wszystko rozliczyć. 
Ogólnie budżet zwiększa się o kwotę 302.766 zł i po zmianach po stronie 
dochodów wyniesie 25.839.951 zł, a po stronie wydatków 26.334.761 zł 
Nie zmieniony został deficyt budżetowy, który został pokryty z nadwyżki – 
494.810 zł. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tej sprawie. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/61/07 w 
sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2007 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego 
punktu- podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu profilaktyki 
rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii na terenie Gminy Lipno 
na rok 2008. 
 
Kierownik GOPS Pani Hanna Szlągiewicz krótko omówiła program, 
podkreślając, że jest to działanie długie, na wiele lat i to co  los przyniesie, to 
trzeba realizować. 
Ponadto poinformowała, że jest u nas zatrudniony przy Komisji terapeuta, jest to 
Pan z Torunia. W tym roku przyjmował we wtorki, dwa razy w miesiącu od 
godziny 14 do 16. 
Pani Kierownik dodała, że w roku 2008 chciałaby jego zakres pracy rozszerzyć, 
ponieważ coraz więcej osób przychodzi do terapeuty, nawet całe rodziny. 
Jest propozycja, aby terapeuta przyjmował 1 raz w tygodniu. Nie ustalone 
jeszcze jest jaki to będzie dzień i w jakich godzinach. 
Ponadto nadmieniła, że są również plany, aby w 2008 roku, chociaż raz w 
miesiącu, przyjmował także psycholog. 
Pani Kierownik zaprasza wszystkich do współpracy. 
 

 



Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tej sprawie. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/62/07 w 
sprawie uchwalenia programu profilaktyki rozwiązywania problemów 
alkoholowych i narkomanii na terenie Gminy Lipno na rok 2008 i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 c 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że kolejnym punktem porządku 
obrad jest podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Lipno z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2008. 
 
Sekretarz Gminy krótko przybliżył temat związany ze współpracą Gminy 
Lipno z organizacjami pozarządowymi. 
Przepisy prawa, które zobowiązują jednostki samorządu terytorialnego do 
uchwalenia planu programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
funkcjonują od 2004 roku, jest to ustawa o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie. 
Przepis ten nakłada obowiązek na wszystkie podmioty, które działają w 
obszarze finansów publicznych, w tym również jednostki samorządu 
terytorialnego. 
W 2008 roku zadania publiczne Gminy Lipno, realizowane przy udziale 
organizacji pozarządowych będą obejmować następujące sfery: 
1) pomocy społecznej, w tym pomoc rodzinom i osobom w trudnej sytuacji 
życiowej w kierunku przeciwdziałania ubóstwu i społecznej marginalizacji, 
2) upowszechniania kultury fizycznej i sportu, obejmującej w szczególności 
następujące działania: 

a) rozwój sportu masowego dzieci i młodzieży, 
b) organizację rajdów, konkursów i imprez krajoznawczych promujących 

walory turystyczne, przyrodniczo – ekologiczne gminy, a także aktywny 
wypoczynek, 

3) działań na rzecz integracji europejskiej oraz rozwijania kontaktów i 
współpracy między społecznościami, 
4) upowszechniania działań wspomagających rozwój demokracji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tej sprawie. Pytań nie było. 

 



Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/63/07 w 
sprawie programu współpracy Gminy Lipno z organizacjami pozarządowymi na 
rok 2008 i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 d 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 
Lipno oraz planu kontroli Komisji Rewizyjnej. 
 
 
Radny Strużyński Stanisław Przewodniczący Komisji Rolnej przedstawił 
plan pracy Komisji na rok 2008. 
 
Radna Grażyna Charyton Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
przedstawiła plan pracy Komisji na rok 2008. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław Przewodniczący Komisji  Gospodarki 
Komunalnej, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego przedstawił plan pracy 
Komisji na rok 2008. 
 
 
Radny Chojnicki Andrzej Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu przedstawił plan pracy Komisji na rok 2008. 
 
Radny Kalinowski Marek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
plan pracy i plan kontroli Komisji na rok 2008. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tej sprawie. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/64/07 w 
sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Lipno oraz 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

 



Ad. pkt 2 e  
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy 
Lipno. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że proponuje aby dietę dla Sołtysów z terenu Gminy 
Lipno podnieść o 30 złotych, tj. ze 150,00 złotych do 180,00 złotych 
miesięcznie. 
 
Będąc przy głosie dodał, że proponuje również podwyższenie diet dla Radnych 
Rady Gminy Lipno tj.: 
- dla Przewodniczącego Rady Gminy z 850,00 zł  do 950,00 zł  
- dla Wiceprzewodniczącego Rady Gminy z 500,00 zł do 600,00 zł 
- dla Przewodniczących stałych Komisji z 450,00 zł do 500,00 zł 
- dla pozostałych Radnych z 400,00 zł do 450,00 zł. 
 
 
Radca Prawny dodał, że jeżeli chodzi o uchwałę dotyczącą diet dla Radnych, to 
w tej uchwale jest § 5. Do tej pory tego rozwiązania w naszej Gminie nie było, a 
czasami życie wymusza sytuację, że trzeba coś uporządkować. 
Mianowicie nie było regulacji, która dotyczyłaby podróży służbowych 
wykonywanych przez Radnych. 
Ten zapis to reguluje i ta regulacja jest identyczna jak rozlicza się koszty 
pracownika, który jedzie w podróż służbową. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tej sprawie. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/65/07 w 
sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów z terenu Gminy Lipno i poddał 
go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 f 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że punkt dotyczący ustalenia 
wysokości diet dla Radnych Gminy Lipno oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych omówił już Pan Wójt i Radca Prawny, zwrócił się z zapytaniem czy 
są jeszcze jakieś pytania w tej sprawie. Pytań nie było. 

 



Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/66/07 w 
sprawie ustalenia diet dla Radnych Gminy Lipno oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 g 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przechodzi do kolejnego 
punktu – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy Lipno. 
 
Radna Grażyna Charyton  zaproponowała podwyższenie wynagrodzenia dla 
Wójta Gminy Lipno 
- wynagrodzenie zasadnicze z kwoty 4.300 zł do kwoty 4.630 zł 
- dodatek funkcyjny z kwoty 1.450 zł do kwoty 1.550 zł 
- dodatek specjalny z 20% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 
tj. z kwoty 1.150 zł do 25% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 
tj. do kwoty 1.545 zł 
- dodatek za staż pracy w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego tj. z 
kwoty 860 zł do kwoty 926 zł. 
Wynagrodzenie to obowiązywałoby od 01 stycznia 2008 roku. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tej sprawie. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/67/07 w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutową przerwę w obradach ( godz. 
1100). 
 
 
Obrady wznowiono o godz. 1115. 
 
 

 



Ad. pkt 2 h 
 
Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do punktu – podjęcie 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Lipno na rok 2008. 
 
 
Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu Gminy Lipno na rok 2008. 
Nadmieniła, że jak co roku przystępując do opracowania budżetu dla jednostki 
jaką jest Gmina, otrzymujemy pisma z poszczególnych instytucji jak 
Ministerstwo Finansów o wysokości subwencji, decyzje Wojewody o 
przyznaniu dotacji na zadania zlecone i powierzone. 
Kolejnymi dokumentami, które służą do ustalenia strony dochodowej budżetu są 
uchwały podjęte przez Radę Gminy dotyczące podatków i opłat. 
Mając te materiały można przystąpić do kalkulacji projektu budżetu. 
 
Dochody  budżetu Gminy Lipno na rok 2008 skalkulowano na kwotę 
25.348.709 zł, natomiast wydatki skalkulowano na kwotę 25.717.838 zł 
 
Niedobór w kwocie 369.129 zł zostanie sfinansowany nadwyżką budżetową w 
kwocie 264.129 zł i wolnymi środkami w kwocie 105.000 zł. 
 
Projekt budżetu został opracowany do 15 listopada 2007 roku i przekazany do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
RIO przekazała nam dwie opinie, jedna w sprawie uchwały budżetowej, druga 
w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetowego; opinie te 
przedstawi Zastępca Wójta. 
(Projekt budżetu Gminy Lipno na rok 2008 w załączeniu). 
 
 
Radna Grażyna Charyton Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
przedstawiła opinię Komisji Budżetu i Finansów w sprawie projektu budżetu 
Gminy Lipno na 2008 rok z dnia 04 grudnia 2007 roku. 

 
Komisja Budżetu i Finansów dokonała analizy projektu budżetu Gminy Lipno 
na 2008 rok. 
Opracowany przez Wójta projekt budżetu gminy zakłada dochody w wysokości 
25.348.709 zł i wydatki w wysokości 25.717.838 zł – jest więc budżetem 
niezrównoważonym. 
Zakładany deficyt budżetowy w kwocie 369.129 zł planuje się sfinansować 
nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 264.129 zł i wolnymi środkami z 
rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 105.000  zł. 
 

 



Projekt subwencji z budżetu Państwa stanowi kwotę 14.075.975 zł i składa się z 
następujących części: 
- wyrównawczej – 5.474.283 zł 
- równoważącej -      400.035 zł 
- oświatowej      -  8.201.675 zł 
 
Projekt dochodów własnych wynosi 4.735.350 zł , co stanowi 14,8% budżetu i 
jest wyższy o 11,1% od projektu na 2007 r. 
 
W projekcie budżetu zaplanowano kwotę 2.116.400 zł na inwestycje, w ramach 
których planuje się wykonać m.in.: remont świetlicy w Radomicach, 
modernizację świetlicy w Jastrzębiu, uzupełnienie budowy wodociągów, 
dokumentację na rozbudowę SP w Maliszewie i Jastrzębiu, założenie lamp 
oświetlenia ulicznego, uzupełnienie wiat przystankowych, dofinansowanie 
budowy przyzagrodowych oczyszczalni ścieków oraz dokumentację lokalnych 
oczyszczalni ścieków, budowę chodnika przy ul. Jastrzębskiej i drogi osiedlowej 
w Karnkowie, komputeryzację urzędu. 
Mając powyższe na uwadze, Komisja postanowiła pozytywnie zaopiniować 
projekt budżetu Gminy Lipno na 2008 rok. ( Opinia w załączeniu). 
 
 
Zastępca Wójta  Pan Andrzej Szychulski przedstawił Uchwałę Nr 222/2007 
Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z 
dnia 03.12.2007 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Lipno na 2008 rok wraz z objaśnieniami i 
informacją o stanie mienia komunalnego oraz prognozie łącznej kwoty długu      
( uchwała w załączeniu). 
 
Następnie przedstawił Uchwałę Nr 223/2007 Składu Orzekającego Nr 8 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 03.12.2007 roku w 
sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 
przedstawionego przez Wójta Gminy Lipno w projekcie uchwały budżetowej 
gminy na 2008 rok oraz o prawidłowości załączonej prognozy kwoty długu         
( uchwała w załączeniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem  czy są jakieś pytania 
w tym temacie. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XII/68/07 w 
sprawie budżetu na rok 2008 i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



 
 

Ad. pkt 3,4,5 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przechodzi do punktów: składnie 
interpelacji, wolne wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
 
 
Radny Chojnicki Andrzej Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu  przedstawił wstępne wyniki kontroli dowozu uczniów do 
szkół i uwagi Komisji w tym temacie ( pismo w załączeniu). 
 
Radny Kowalski Jan żałuje, że Komisja Oświatowa będąc w terenie nie 
informowała o tym Radnego czy też Sołtysa z danego terenu. 
Będąc przy głosie nadmienił, że w Baranach zrobiona została zatoczka 
autobusowa- teraz od Komisji słyszę, że trzeba to zlikwidować, autobus ma tam 
nie dojeżdżać. 
Zrobiona droga Ostrowite-Krzyżówki, autobus jest zabrany. Jeżeli autobusy 
mają nie jeździć po drogach żużlowych, to należałoby zabrać je ze wszystkich 
tras, gdzie są drogi żużlowe. 
Miały być dowożone dzieci z Grabin, nic się nie dzieje w tym temacie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  prosi o wyjaśnienie jakie odległości do szkół, 
kwalifikują, aby dzieci były dowożone. 
 
Kierownik SAPO wyjaśnił, że sprawę tą reguluje ustawa o systemie oświaty. 
Obowiązkiem Gminy jest dowożenie dzieci do szkół w klasach młodszych tj. 
dzieci od oddziału przedszkolnego do klasy III szkoły podstawowej, jeżeli 
odległość przekracza 3 km; a dzieci klas od IV do VI, jeżeli odległość od domu 
do szkoły przekracza 4 km. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy sądzi, że Komisja teraz nie mierzyła tych 
odległości, ale w nowym roku proponuje, aby Komisja się zebrała i zbadała jak 
to wygląda w terenie. 
 
 
Radny Lewandowski Zdzisław podkreślił, że Komisja rozpatrzyła jeden tylko 
wycinek i nasuwa się taka myśl, że nie wie w której Gminie tak są dowożone 
dzieci.  
Jeżeli byłoby to zgodnie z przepisami, jakie przytoczył Pan Kierownik SAPO, to 
o 50% można obciąć w naszej gminie dowożenie. 

 



Nadmienił, że Komisja nic tu nie nakazuje, jeżeli Rada stwierdzi, że stać nas na 
takie wydawanie pieniędzy, to tak zostanie. 
Komisja kierowała się logiką i bezpieczeństwem dzieci, bo w wielu punktach 
jest narażane życie, autobus niejednokrotnie zatrzymuje się w niedozwolonych 
miejscach. 
Komisja chciała dać pewną sugestię, żeby uniknąć niepotrzebnych sytuacji, nie 
mówiąc o tym, że mamy nie dowozić dzieci. 
Zdaniem Radnego jeśli trzeba będzie szukać oszczędności, bo one nawet w 
samej oświacie będą potrzebne, to Komisja widzi tu ewentualne oszczędności. 
 
Wójt Gminy  zdaje sobie sprawę, że każdy chciałby, aby dzieci były dowożone 
do szkół. 
Do pewnego momentu była trochę inna sytuacja- do autobusu wsiadało nawet i 
60 dzieci, ale kiedy wkroczyła do kontroli Inspekcja Drogowa, to żaden 
kierowca nie zabierze do autobus więcej dzieci niż ma miejsc siedzących, bo 
takie są przepisy i nikt nie będzie ryzykował. 
Trzeba więc rozsądnie nad tym się zastanowić, bo nasza sieć już teraz jest 
bardzo rozbudowana, a jeszcze zgłaszane są potrzeby w tym temacie. 
 
 
Radny Górnicki Józef nie dziwi się, że Radni chcieliby, aby autobus szkolny 
wszędzie dojechał. Mieszkańcy są przyzwyczajeni do tego, że wszystko się 
należy i oczekują coraz więcej. 
 
Sołtys z Grabin uważa, że jeżeli chodzi o dowożenie dzieci do szkół to rano o 
jednej godzinie dzieci czekają na przystanku i jadą do szkoły, natomiast jeżeli 
chodzi o rozwożenie dzieci ze szkół, to jest to źle zorganizowane, bo autobus 
jeździ kilka razy i odwozi po kilkoro dzieci. 
Pan Sołtys uważa, że trzeba tak zrobić, aby o jednej godzinie odwozić dzieci, są 
w szkołach świetlice, gdzie dzieci, które kończą wcześniej lekcje, mogą 
poczekać. 
 
Wójt Gminy nadmienił, że rano przeważnie  o tej samej godzinie zaczynają się 
zajęcia, ale o różnych godzinach kończą się lekcje. 
I to, że tak często rozwożone są dzieci, to jest na wniosek rodziców, bo 
przychodzą z prośbą, żeby ich dzieci nie czekały w szkole na autobus, skoro 
skończyły lekcje, to od razu powinny być odwiezione do domów. 
A słuszne byłoby, aby rozwożenie dzieci ze szkół też było o jednakowej 
godzinie, aby te autobusy nie krążyły po kilka razy. 
 
Radny Kalinowski Marek sądzi, że Komisja dobrze zauważyła, że autobus z 
Ryszewska jedzie do Kokocka przez Lipno nie zabierając po drodze dzieci i robi 
ok. 10 km; a jakby skrócić trasę od szkoły do szosy Kłokockiej, to byłoby do 

 



przejechania 1,5 – 2 km i zabierałby dzieci po trasie. Należy tylko przygotować 
odpowiednio drogę. 
 
Radny Chojnicki Ryszard podziękował za to, że w budżecie Gminy Lipno na 
rok 2008 zaplanowane zostały środki z przeznaczeniem na rozbudowę Szkoły 
Podstawowej w Ryszewku. 
 
Sołtys z Brzeźna poruszył sprawę dotyczącą odśnieżania dróg powiatowych. 
Jest Rozporządzenie Ministra Transportu, które reguluje sprawę odśnieżania - 
od chwili opadów jest 16 godzin na rozpoczęcie odśnieżania dróg. 
 
Wójt Gminy podziękował Wysokiej Radzie za uchwalenie budżetu Gminy 
Lipno na rok 2008. Zapewnił, że będzie starał się realizować go zgodnie z 
planem. 
Będąc przy głosie w imieniu własnym i pracowników Urzędu Gminy złożył 
serdeczne życzenia na Święta Bożego Narodzenia i na nadchodzący Nowy Rok 
2008. 
 
Przewodniczący Rady Gminy również złożył życzenia z okazji Świąt Bożego 
Narodzenia i Nowego Roku. 
 
 

Ad. pkt 6 
 

Wobec wyczerpania tematu na tym obrady XII sesji Rady Gminy Lipno 
zakończono.( godz.1236) 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 
 
Protokolant 
Żaneta Wołkowicz 
  

 


